
Referat: Ordinær generalforsamling i Demokrati i Europa

Oplysningsforbundet 2023

Affoldt som online-møde på Zoom, tirsdag den 29. august 2023

Dagsorden ifølge vedtægterne

1. Valg af dirigent og referent.

2. Beretning vedr. Oplysningsforbundets aktiviteter i det forløbne år.
3. Fremlæggelse af årsregnskab.

4. Indkomne forslag.

5. Bestyrelsens motiverede forslag til justering af igangværende års budget og aktiviteter, samt forslag

til næste års budget og aktiviteter.

6. Fastsættelse af kontingent.

7. Valg af bestyrelse.

8. Valg af revisor.

9. Evt.

1. Valg af dirigent og referent
Bestyrelsen indstillede sekretariatsleder Rasmus Nørlem Sørensen som dirigent. Det blev enstemmigt

vedtaget af de fremmødte.

Bestyrelsen foreslog projektleder Kristian Emil Mariager som referent. Han blev enstemmigt valgt af

forsamlingen.

Sekretariatsleder Rasmus Nørlem Sørensen åbnede generalforsamlingen med en velkomst til fremmødte og

gennemgik dagsordenen for mødet. Generalforsamlingen erklæredes lovligt indkaldt.

2. Beretning vedrørende Oplysningsforbundets aktiviteter i det forløbne år
Beretningen om aktiviteter blev varetaget af sekretariatets ansvarlige medarbejdere. Der var i alt fem

delberetninger.

a) Overordnet beretning om DEO's arbejde 2022-2023

Rasmus Nørlem Sørensen, sekretariatsleder, beskrev et "normalt" år, hvor hverken pandemier eller akutte

folkeafstemninger har påvirket oplysningsforbundets arbejde. Organisationen har dermed kunne fokusere

på planlagte projekter.

Sekretariatslederen fremhævede DEO's positive udvikling, bl.a. inden for ansøgninger til EU-puljer, styring af

store projekter, etablering af internationale samarbejder samt dokumentering til afrapportering.

Sekretariatslederen fremhævede den positive udfordring, at organisationen er vokset og med ni fastansatte

og omkring 13 årsværk er blevet en mellemstor organisation. I den forbindelse pågår et løbende arbejde

med mere administration og ledelse. Sekretariatsleden oplyste, at DEO derfor udvider med to ekstra lokaler
i kontoret på Studiestræde.



b) Beretning om DEO debat

Tina Mensel, debatchef, fortalte om det forløbne års aktiviteter, der blandt andet omfattede mere end 60

offentlige debatmøder, 3 bogudgivelser i serien Samfundstanker, workshops og udgivelser i det

internationale projekt www.be-democracy.eu og mere end 20 unge-arrangementen Debatchefen

gennemgik finansieringsgrundlaget for DEO debats aktiviteter og skitserede det kommende års aktiviteter,

hvor DEO har særligt fokus på Europa-Parlamentsvalget i juni 2024.

c) Beretning om DEO ung

Fatme Chahrour, projektleder, fortalte om, hvad DEO ung er, hvem demokrati-ambassadørerne er, hvordan

vi rekrutterer nye deltagere og hvad status er på de mange arrangementer, turneer m.m., som de unge

frivillige er involveret i. Projektlederen gjorde særligt status på de forløbne 8 måneders arbejder, hvor vi har

kunnet finansiere DEO ung med en større, treårig bevilling fra Tuborgfondet. Det kommende års aktiviteter

retter sig i meget høj grad mod EP-valget. Det blev desuden oplyst, at DEO ung er nomineret til

Folkeoplysningens Pris, der uddeles af Dansk Folkeoplysnings Samråd.

d) Beretning om DEO undervisning

Kasper Tonsberg Schlie, undervisningschef, fortalte om det forløbne års aktiviteter, hvor vi har haft fokus på

efteruddannelse af undervisere, udvikling af EU-rollespil, udgivelse af et inspirationsmagasin og arbejdet

med en række store projekter. Kasper kunne fortælle, at DEO er i gang med et stort projekt, vi kalder

"Klimadiplomaterne", hvor vi udvikler en lang række rollespil og materialer— og at vi lige har fået en

bevilling til det internationale projekt PEACE fra EU's Erasmus-program. Der mindes om at alle DEO-

medlemmer har gratis adgang til de konferencer, der afholdes af DEO-undervisning i september i år.

e) Beretning om DEO rejser

Zlatko Jovanovic, rejsechef, fortalte om det forløbne års aktiviteter med særligt fokus på Samfundsrejser og

online-rejser. Han gennemgik finansieringen for det det kommende års aktiviteter og fremhævede, at

teamet lægger meget arbejde i at rejse midler til de populære online-rejser, der oplever stigende

tilmeldinger. Rejsechefen beskrev en række eksterne opgaver for afdelingen. Eksempelvis forelæsninger og

medieoptrædener.

3. Fremlæggelse af årsregnskab

Gennemgang af det senest afsluttede årsregnskab for 2022 ved bestyrelsens næstformand, Finn Ellegaard,

og sekretariatsleder Rasmus Nørlem Sørensen. Regnskabet viser en stor omsætning, som i høj grad skyldes

ekstra midler til folkeafstemningen om forsvarsforbeholdet. Årets resultat var positivt, men tæt på nul, så

alle indtægter er blevet brugt direkte på DEO's kerneaktiviteter. Ingen spørgsmål til eller indvendinger mod

regnskabet.

4. Indkomne forslag

Der var ikke nogen indkomne forslag. Dirigenten gav yderligere mulighed for at byde ind med forslag, men

ingen blev stillet.



5. Bestyrelsens motiverede forslag til justering af igangværende års budget og

aktiviteter, samt forslag til næste års budget og aktiviteter

Orientering on) budget og aktivitetsplan for 2023 (Rasmus Nørlem Sørensen)

Forslag til budget for 2024 (Rasnnus Nørlet)) og Finn Ellegaard). Der var ingen indvendinger mod eller

spøtL•smål til budgettet for 2024.

6. Fastsættelse af kontingent

Bestyrelsen foreslog, at tnedlennskontingentet hæves for første gang i mere end 10 år. Reguleringen foreslås

som følge af inflationen. Bestyrelsen foreslog at hæve kontingentet fra de nuværende på 300 kr./år til 340

kr./år og et husstandsmedlemskab fra de nuværende 450 kr./år til 490 kr./år.

Der ønskedes ingen skriftlig afstemning. En enstemmig generalforsamling besluttede derfor at hæve

kontingentet i overensstemmelse med bestyrelsens forslag.

7. Valg af bestyrelse
Alle bestyrelsesmedlemmer var på valg. Ditte Juul Reder genopstillede ikke, men alle 8 øvrige

bestyrelsesmedlemmer genopstillede. Der var derfor uden kampvalg én ledig plads i bestyrelsen, der i alt

skal have 7-9 medlemmer. Zoé Elkær Nicot havde på forhånd meldt sit kandidatur.

Hver af de ni kandidater præsenterede sig kort. Det gjaldt henholdsvis Finn Ellegaard, Leif Rørbæk, Birte

Reichel, Bjørn Bedsted, Irene Odgaard, Zoé Elkær Nicot, Jan Sturm, Annie Hagel og Jesper Vestermark Køber.

Dirigenten gav mulighed i generalforsamlingen til at melde sit kandidatur. Ingen stillede op ud over de ni

kandidater, der enstemmigt blev accepteres som DEO's bestyrelse.

Der blev budt velkommen til det nye bestyrelsesmedlem, Zoé Elkær Nicot.

8. Valg af revisor
Bestyrelsen indstillede at fortsætte med National Revision som revisor. Der ønskedes ingen skriftlig

afstemning herom. Ved enstemmighed vedtog generalforsamlingen dermed at fortsætte med National

Revision som revisor.

9. Eventuelt
Der meldtes ingen punkter under eventuelt. Der var ros fra de fremmødte til sekretariatets og bestyrelsens

gode arbejde med DEO's aktiviteten

Dirigenten takkede for god ro og orden og erklærede generalforsamlingen for afsluttet.
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Kristjan Emil Mariager, referent

Rasmus Nørlem Sørensen, dirigent


